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Observatører: Maria Pallesgaard Andersen, Frederikke Valentin Larsen 

 

Dagsorden 
Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden blev godkendt med mindre tilføjelser til punkt 3.  
 

Ad 2) Godkendelse af referat  
Referatet blev godkendt med en mindre bemærkning  

 
Ad 3) Drøftelse af plan for flytning af Sundhed og informatik 

uddannelsens undervisning til CSS og nedsættelse af 
flytteudvalg  
Henriette Langstrup fortæller om planerne for flytning af Sundhed 
og Informatik uddannelsen (S&I) til CSS. 
Da regionaliseringsaftalen faldt på plads, blev uddannelsen 
dimensioneret, der skulle yderligere sættes fokus på mulighederne 



 

SIDE 2 AF 5 for samundervisning med Folkesundhedsvidenskab (FSV). Øget 
samundervisning og valgfagssamarbejdet mellem de to 
uddannelser, gør at det giver mening at undervisningen på de to 
uddannelser foregår i fysisk nærhed af hinanden. Henriette påpeger 
yderligere at der er brug for at de studerende er tættere på 
forskningen og forskningsmiljøerne, mange af forskerne tilknyttet 
FSV og S&I er lokaliseret på CSS.  
Der er dog en række bekymringer forbundet ved flytningen af S&I 
til CSS. CSS skal lukke på sigt, hvilket gør at flytningen af S&I til 
CSS kun er i en tidsbegrænset periode, dog på minimum 3-4 år. 
Henriette påpeger, at når CSS lukker og S&I og FSV skal flytte fra 
CSS, så bliver de to uddannelser uden tvivl flyttet til samme sted.  
En anden bekymring er, at S&I vil komme sidst i uddeling af 
lokaler til undervisningen og derved have meget undervisning i 
ydretimerne. Henriette har fået lovning på at S&I vil blive 
skemalagt på lige fod med andre uddannelser på CSS og der vil så 
vidt muligt, sørges for at S&I beholder sin nuværende 
skemasætning.  
Henriette har også fået lovning på at S&I studerende får et 
hjemstavnslokale samt økonomisk hjælp til at indrette lokalet. 
Studenterrepræsentanterne påpeger, at hjemstavnslokale og 
muligheder for fredagsbar er vigtige for sammenhængskraften på 
uddannelsen.  
Studenterrepræsentanterne ser positivt på flytningen til CSS, 
begrundet i at CSS er en lækker campus, ligger tættere på byen og 
der er bedre nærhed til fagmiljøet. 

 
Der nedsættes et flytteudvalg med S&I studieleder og 4 S&I 
studerende (studenterrepræsentanterne finder 4 studerende til at 
indgå i flytteudvalget og informere studieleder derom). 
Flytteudvalget skal arbejde på følgende: 
• Finde et passende hjemstavnslokale 
• Planlægge stormøde og rundvisnings på CSS (i april) 
• Etablere kontakt til fagrådet på CSS 
• Planlægge en indvielse af S&I´s hjemstavnslokale til 

semesterstart i efteråret 2024 
 

Ad 4) Drøftelse af muligheder for at der i adgangskrav på 
kandidatuddannelsen i S&I skiftes mod mere åbenhed over for 
ansøgeres forskellige uddannelsesbaggrund 
Henriette Langstrup ønsker en drøftes om hvorvidt der kan laves en 
positivliste for uddannelser der giver direkte adgang til de ledige 
pladser på S&I kandidatuddannelse, som ikke besættes af 



 

SIDE 3 AF 5 retskravsbachelorer. Der optages ikke særlig mange udefra til 
kandidatuddannelsen i S&I. På nuværende tidspunkt kan de 
specifikke kursuskrav spænder ben for, at uddannelsen kan optage 
studerende, der fx efter endt uddannelse har taget kurser inden for 
særligt informationssystemer, programmering eller sygdomslære.  
 
Studienævnet nåde til konsensus om at følgende uddannelser skal 
være på positivlisten for uddannelser der giver direkte adgang til de 
ledige pladser på S&I kandidatuddannelse: 
• Bacheloruddannelsen i medicin 
• Bacheloruddannelsen i medicin og teknologi 
• Bacheloruddannelsen i folkesundhedsvidenskab 
• Diplomingeniør i sundhedsteknologi  
 
Studienævnet har et ønske om at stadigvæk have mulighed for at 
prioritere bestemte kvalifikationer, muligvis ved at indføre 
bestemte vurderingskriterier som optagelsesudvalget arbejder efter. 

 
Ad 5) Orientering om den årlige proces for STO-ændringer samt 

kort præsentation af de indkomne studieordningsændringer til 
studieåret 2024/25 
Uddannelseskoordinator gennemgik kort den årlige proces for 
ændringer til kursusbeskrivelser samt tidsfrister. 
 

Ad 6) Orientering om ny hjemmeside for bacheloruddannelsen i 
Sundhed og informatik 
Henriette Langstrup informerede om at der er blevet udarbejdet en 
ny hjemmeside for bacheloruddannelsen i Sundhed og informatik. 

 
Ad 7) Drøftelse af studerendes kritik af eksamensændringer og 

sammenhængskraft på Sundhed og Informatik uddannelsen. 
Hvad kan der gøres på henholdsvis kort og lang sigt? (30 
minutter) 
Henriette Langstrup fortæller at der blev afholdt et møde med nogle 
S&I bachelor studerende som var utilfredse med at der blev indført 
ændringer til eksamensformen på nogle af DIKU´s kurser, efter at 
de havde tilmeldt sig kurserne. Ændringen indebar at der til den 
eksisterende skriftlige aflevering var blevet tilføjet en mundtlig 
eksamen. De studerende kritiserede også måden hvorpå de fik 
beskeden om ændringen, da den ikke indebar en begrundelse for 
ændringen. Det er en meget sjælden undtagelse at der foretages 
ændringer til kurser efter tilmeldingsperiodens udløb. Det tilstræbes 



 

SIDE 4 AF 5 at de studerende fremadrettet bliver bedre informeret hvis der 
forekommer større ændringer til kurser.  
De studerende efterlyste også en beder sammenhæng og kontinuitet 
på bacheloruddannelsen i S&I. De påpegede at der ikke var nok 
klarhed over hvordan kurserne på bacheloruddannelsen føder ind i 
hinanden og hænger sammen som en helhed. Til at imødekomme 
kritikken besluttede studienævnet at der skal sørges for at der til 
næste års karrieredag bliver holdt et oplæg om indholdet på 
kandidatuddannelsen i S&I, hvor kandidatstuderende eller tidligere 
kandidatstuderende fortæller om uddannelsen. 
De studerende ytrede også frustration over valgfagssituationen på 
uddannelsen. Studienævnet vil tage valgfagsudbuddet med i 
overvejelse, når der skal laves ny studieordning på 
bacheloruddannelsen i S&I.  
 

Ad 8) Nyt fra studieleder 
Henriette Langstrup fortæller at hun været til møde om drøftelse af 
sammenlægning af studienævnet for Sundhed og informatik (S&I) 
og Folkesundhedsvidenskab (FSV) og Global Health (GH).  
Henriette gjorde opmærksom på de mange bekymringer der er 
forbundet med sammenlægningen af studienævn, bl.a. bekymring 
for tab af S&I uddannelsens faglighed og at sammenlægningen af 
studienævn ikke vil spare på de administrative ressourcer, grundet 
behov for underudvalg. Henriette påpeger også vigtigheden af at 
der er jævn repræsentation mellem uddannelserne i studienævnet.   
Henriette ønsker at prodekan for uddannelse eller studiechef 
deltager på et studienævnsøde og præsenterer sammenlægningen af 
studienævnene samt en plan for dette. Henriette påpeger at store 
uddannelsesspecifikke sager så som evalueringer og behandling af 
studieordningsændringer ville kræve behandling i underudvalg.  
 

Ad 9) Nyt fra Fagrådet 
Karrieredag afholdes d 14. november, der er 60 studerende tilmeldt 
og 14 yderligere har vist interesse. Arrangementet afholdes i 
Universitetsparken og programmet indeholder oplæg fra: 

• Fagrådet 
• Studieleder for Sundhed og informatik uddannelsen 
• Consultant hos Accenture 
• Application Specialist & SAFe Scrum Master at Centre 

for IT and Medical Technology  
• PhD studerende at Center for Surgical Transplantation 

and Artificial Intelligence Research (CSTAR), 
Rigshospitalet  Fuldmægtig i Digitaliseringsstyrelsen,  



 

SIDE 5 AF 5 • Novo Nordisk   
• IDA 

 
Kommende arrangementer arrangeret af fagrådet: 

• Juleklip  
• Julefrokost  

 
Næste møde i Fagrådet afholdes i slutningen af november. 
 

 
Ad 10) Evt. 

Emner der ønskes på dagsorden til studienævnsmødet i december: 
 
• Praktik- De studerende efterlyser bedre formidling af rammer 

for praktik, der overvejes om der skal laves et introduktions 
arrangementet til praktik hvor der studerende kan få yderligere 
oplysninger om praktikforløbet. Der overvejes også om 
kursusbeskrivelsen for individuelt projekt kan præciseres.   

 
• Valgfag- De studerende efterlyser bedre oplysninger om 

hvordan de skal søge valgfag, også på andre fakulteter og 
universiteter. 

 
SUND: https://sund.ku.dk/uddannelse/for-

studerende/meritstuderende/) 
SCIENE: https://science.ku.dk/uddannelser/andre-

tilbud/meritstuderende/) 
CBS: https://www.cbs.dk/uddannelse/enkeltfag-valgfag-supplering 

 
• Hvordan skal man forholde sig når eksterne aktører kommer ind 

og underviser på uddannelsen, hvad er rammerne for dette?  
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